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Protokół nr 23/2021 

z łączonego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

oraz Komisji Samorządowej i Spraw Społecznych 

odbytego w dniu 22 czerwca 2021 r. w Sali Sesyjnej Urzędu Gminy w Wapnie 

 

 

Łączone posiedzenie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji 

Samorządowej i Spraw Społecznych o godz. 15:00 w Sali Sesyjnej Urzędu Gminy W Wapnie 

otworzył Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego p. Leszek Baczyński, 

który powitał przybyłych na posiedzenie gości oraz członków dwóch komisji. Listy obecności 

stanowią załącznik nr 1, nr 2 i nr 3 do niniejszego protokołu. 

Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego - frekwencja 44,44 %.  

Komisja Samorządowa i Spraw Społecznych – frekwencja 83,33 %. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Leszek Baczyński zmienił za 

zgodą obecnych na zebraniu członków porządek obrad, który ukształtował się następująco: 

 

Porządek posiedzenia łączonego Komisji w dniu 22.06.2021 r.: 

1. Informacja o funkcjonowaniu Przedszkola Publicznego Prowadzonego przez Samorząd 

w Wapnie po zmianie związanej z przeprowadzką do nowego budynku przy ul. Solnej 

1/12 – Dyrektor Przedszkola Publicznego Prowadzonego przez Samorząd w Wapnie, P. 

Elżbieta Kujawa; 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2021 

dla Gminy Wapno - Przewodniczącą GKRPAiPN, P. Irena Łosiak; 

3. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Wapno za rok 2020 i zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wapno wotum zaufania; 

4. Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2020 rok i zaopiniowanie projektu uchwały w 

sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2020 rok; 

5. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej z wykonania budżetu za 2020 rok i 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wapno 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok; 

6. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a. w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wapno na lata 2020-2030, 
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b. w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 2021 rok, 

c. w sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa w gminie na rok szkolny 

2021/2022.  

7. Sprawy bieżące. 

 

Ad. 1. 

Dyrektor Przedszkola Publicznego Prowadzonego przez Samorząd w Wapnie, P. Elżbieta 

Kujawa w odpowiedzi na zaproszenie Radnych Gminy Wapno opowiedziała o pierwszych 

dniach funkcjonowania przedszkola w nowej siedzibie.  W pierwszych słowach Pani Dyrektor 

podziękowała wymieniając osoby, które zaangażowały się w przeniesienie mienia ruchomego 

przedszkola. Następnie poruszyła problem parkowania w pierwszych dniach. Ostatecznie za 

bramą przy zatoczce, która pełni funkcję parkingu, zostało przygotowane duże miejsce 

parkingowe – co pozwoliło na ustabilizowanie sytuacji. 

Kolejna kwestia dotyczy odbioru przedszkola przez PSSE w Wągrowcu, pod kątem 

żywieniowym, która jest pozytywna z uwagami: tzn., że należy zamontować wyparzacz w 

kuchni a nie jak to było pierwotnie usytuowane w pomieszczeniu wstępnej obróbki towaru. Po 

przeprowadzce przestała działać lodówka i na tę chwilę użytkowana jest stara.  

Aktualnie nadano nowy numer telefonu i został podłączony światłowód, który w dniu 

dzisiejszym został rozprowadzony jest po obiekcie. 

Planowany jest w najbliższym czasie montaż przy wejściu głównym domofonu. 

W nowym budynku przeznaczono pomieszczenia na: pokój nauczycielski, gabinet 

logopedyczny i salę terapeutyczną. 

Podczas rozmów z Paniami z Sanepidu, narodziła się myśl, by w przyszłości utworzyć stołówkę 

– uważam, że jest to dobre rozwiązanie, ponieważ sale pełniłyby tylko funkcję dydaktyczno – 

opiekuńczą. To rozwiązanie wymaga kolejnych nakładów finansowych, ponieważ należy 

zamontować wentylację i zakupić stoły i krzesła. 

Od 28 czerwca br. zaczynamy dyżur wakacyjny dla 18 dzieci. 

W czasie upałów na głównym holu panuje bardzo wysoka temperatura, zatem podjęłam 

decyzję, aby odbiór dzieci odbywał się przez wyjścia ewakuacyjne, bezpośrednio z sal. 

Kolejny problem, to kwestia topoli przy placu zabaw, z których należy usunąć suche gałęzie. 

Radny W. Rochowiak: czy problem przeznaczenia poszczególnych pomieszczeń wynikł 

dopiero po przeprowadzce? 

Dyrektor Przedszkola: tak, ilość pomocy dydaktycznych oraz sprzętu sportowego wymusiły 

takie a nie inne zmiany. 
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Radny A. Szymanik: czy te zmiany spowodują koszty? 

Dyrektor Przedszkola: każde zmiany niosą za sobą koszty. W pierwotnym planie miała być 

stołówka, następnie metraż innych pomieszczeń uniemożliwił to. Teraz zrodził się pomysł 

stołówki w zupełnie innym miejscu. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego: czas pracy, który upłynął w 

nowej siedzibie zrodził pewne problemy uważam, że pracownik merytoryczny Urzędu Gminy 

powinien podejść i przyjrzeć się zgłaszanym uwagom. 

Radny A. Szymanik: stowarzyszenie daltońskie, co to jest? 

Dyrektor Przedszkola: to takie polskie stowarzyszenie, które dokonuje certyfikacji placówek, 

czyli pracujemy określonymi metodami, przyjeżdżają do nas dokonują oceny naszej pracy i 

wydają certyfikat.  

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego: życzymy Pani sukcesów i 

dziękujemy za przybycie. 

 

Ad. 2. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2021 dla Gminy Wapno. 

Przewodniczącą GKRPAiPN, P. Irena Łosiak omówiła projekt i stanowi on załącznik nr 4 do 

protokołu.  

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

Radna M. Pawłowska: na jakiej zasadzie odbywa się wysłanie na badanie do biegłego? 

Przewodniczącą GKRPAiPN: gdy z Policji wpłynie pismo, że mamy zająć się konkretną osobą. 

Zapraszamy taką osobę i rozmawiamy. Próbujemy przekonać taką osobę, aby pojechała do 

Poradni Leczenia Uzależnień do Wągrowca i porozmawiała z terapeutami. Oczywiście nie 

uzyskujemy zgody, więc my w tym momencie stawiamy warunek: wyślemy Pna/Panią na 

badania, jeżeli biegły sądowy psychiatra i psycholog stwierdzi, że nie masz problemu to dajemy 

tobie spokój. 

Radna M. Pawłowska: czy możecie Państwo przymusić daną osobą do tych badań? 

Przewodniczącą GKRPAiPN: jeżeli osoba nie zgłosi się na badania przez biegłych dwukrotnie, 

to my - jako Komisja kierujemy sprawę do sądu. Sąd przymusza taką osobę tzn. Policja zawozi 

na polecenie Sądu konkretną osobę na badania. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego: czy w dalszym ciągu dzwonią 

do Pani na telefon? 



4 
 

Przewodniczącą GKRPAiPN: tak w dalszym ciągu to tak funkcjonuje i ja uważam, że jest to 

dobre rozwiązanie. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego: dziękuje Pani. 

 

Przewodniczący komisji ogłosił przerwę: 1550 

Zakończenie przerwy: 1600 

 

Ad. 3. 

Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Wapno za rok 2020 i zaopiniowanie projektu uchwały w 

sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wapno wotum zaufania. 

Wójt omówił raport o stanie Gminy Wapno za rok 2020, który przygotowała Pani Marika 

Kosmowska i stanowi on załącznik nr 5 do protokołu. 

Radny A. Szymanik: mam pytanie, która liczba mieszkańców jest pod uwagę do rozliczania 

opłaty za śmieci? 

Wójt: żadna, ponieważ opłata za śmieci naliczana jest na podstawie deklaracji. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego: czy można było zrobić coś 

inaczej, lepiej? 

Wójt: ja żałuję niektórych pieniędzy, w ubiegłym roku ponieśliśmy straty na odpadach w 

wysokości ponad 120 000, 00 zł – nie dogadaliśmy się a ostatecznie i tak ponieśliśmy wszyscy 

tego koszty, jako mieszkańcy tej gminy.  Żałuje jeszcze tego, że cały czas mamy zapaść, jeżeli 

chodzi o szeroko pojętą Kulturę, nie mamy domu kultury i nasza młodzież oraz seniorzy nie 

mają swojego miejsca. 

Przewodniczący Komisji łączonej odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi 

Gminy Wapno wotum zaufania, która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji łączonej zwrócił się do radnych, o ewentualnie zapytania i uwagi.  

Radni nie wnosili uwag i pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 

 

Ad. 4. 

Sprawozdanie z wykonania budżetu za 2020 rok i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2020 rok. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego poinformował, że wszyscy 

członkowie komisji z dużym wyprzedzeniem otrzymali w materiałach sprawozdanie z 

wykonania budżetu Gminy Wapno za rok 2020, informację o mieniu komunalnym oraz 

sprawozdania finansowe. 
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Sprawozdanie za rok 2020 omówiła Pani Skarbnik Monika Dobroniecka. Zarządzenie Nr 

0050.34.2021 Wójta Gminy Wapno w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Wapno za rok 2020 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego: czy nadwyżkę z 2021 roku 

można przeznaczyć na spłatę rat kredytów? 

Skarbnik Gminy Wapno: myślę, że nie, ponieważ jeżeli uda się nam wypracować w tym roku 

nadwyżkę, to przeznaczymy ją na inwestycje drogowe. 

Skarbnik Gminy Wapno odczytała projekt uchwały w sprawie sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy Wapno za rok 2020, który stanowi załącznik nr 8 do niniejszej uchwały. 

Przewodniczący Komisji łączonej zwrócił się do radnych, o ewentualnie zapytania i uwagi.  

Radni nie wnosili uwag i pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 

 

Ad.5. 

Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z wykonania budżetu za 2020 rok i zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Wapno absolutorium z tytułu wykonania 

budżetu za 2020 rok. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Andrzej Szymanik poinformował, że Komisja zebrała się 

24 maja 2021 r. w celu rozpatrzenia sprawozdania finansowego Gminy Wapno za 2020 rok. 

Komisja Rewizyjna biorąc pod uwagę prawidłową realizację budżetu Gminy za 2020 rok 

wystąpiła z wnioskiem do Rady Gminy Wapno o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy 

Wapno za 2020 rok. Komisja zapoznała się również z Uchwałą Nr SO-13/0954/112/2021 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 19 kwietnia 2021 r.  

Komisja podjęła Uchwałę nr 1/20 Komisji Rewizyjnej przy Radzie Gminy Wapno z dnia 24 

maja 2021 r. w sprawie wydania opinii na temat wykonania budżetu gminy za 2020 rok o 

następującej treści:  

Komisja Rewizyjna po zapoznaniu się z wykonaniem budżetu gminy za 2020 rok, uchwala co 

następuje:  

Na podstawie art. 18a ust. 3 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020 r.  

poz. 713), § 80 ust. 2 oraz § 96 uchwały Nr XVIII/115/2012 Rady Gminy Wapno z dnia 28 

września 2012 r. w sprawie Statutu Gminy Wapno (Dziennik Urzędowy Województwa 

Wielkopolskiego z dnia 31 października 2012 r. poz. 4676 ze zm.) 

Komisja Rewizyjna ustala, co następuje:  

§ 1. Opiniuje pozytywnie wykonanie budżetu gminy za 2020 rok i wnioskuje do Rady Gminy 

Wapno o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Wapno za 2020 rok.  
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§ 2. Uchwała podlega przekazaniu Przewodniczącemu Rady Gminy Wapno.  

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

Przewodniczący Komisji łączonej zwrócił się do radnych, o ewentualnie zapytania i uwagi.  

Radni nie wnosili uwag i pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Wapno absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok, który stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu 

 

 

Ad. 6. 

Zaopiniowanie projektów uchwał: 

Ad. 6. a.  

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wapno na lata 2020-2030. 

Skarbnik Gminy p. Monika Dobroniecka omówiła projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wapno na lata 2020-2030 ok i stanowi on 

załącznik nr 10 do protokołu. 

Skarbnik Gminy: każda zmiana w WPF – ie wymaga zmian w budżecie. Zostały wprowadzone 

wolne środki oraz dodano dwa zadania dwuletnie. Pierwsze z nich to budowa dróg na terenie 

Gminy Wapno oraz realizacja programu „Czyste powietrze”. Kwota dochodów i wydatków, 

przychodów i rozchodów oraz wynik finansowy w WPF i w budżecie są takiej samej wielkości. 

Przewodniczący Komisji łączonej zwrócił się do radnych, o ewentualnie zapytania i uwagi.  

Radni nie wnosili uwag i pozytywnie zaopiniowali projekt w/w uchwały 

Przewodniczący Komisji łączonej zwrócił się do radnych, o ewentualnie zapytania i uwagi.  

Radny W. Rochowiak: czy pieniądze z RFIL-u  są powiązane procentowo z inwestycją? Czy 

jeżeli zaoszczędzimy na przetargach to oszczędności zostają dla nas? 

Skarbnik Gminy: zaoszczędzone pieniądze zostają w gminie z tego względu, że na moment 

złożenia operatu na kwotę 1 640 000,00 gr. Wartość pozyskanych środków to 750 000,00 gr. 

Resta stanowi nasz wkład własny. 

Radni nie wnosili uwag i pozytywnie zaopiniowali projekt w/w uchwały. 

 

Ad. 6. b.  

Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 2021 rok. 

Skarbnik Gminy Wapno: zacznę od wniosków, które wpłynęły w nawiązaniu do kwoty 

wolnych środków: 
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 prośba o przeznaczenie środków finansowych na zmianę nawierzchni na bitumiczną 

drogi łączącej ul. Wągrowiecką w Stołężynie z Podolinem, 

 zakup radaru do pomiaru prędkości na ul. Długiej – koszt ok. 40.000 zł. 

 remont wieży strażackiej w OSP Wapno, który jest wynikiem zalecenia po kontroli 

Inspektora Nadzoru Budowlanego, 

 remont dachu budynku w Srebrnej Górze, 

 zakup i montaż kotła do świetlicy w Ruścu, 

 wniosek o budowę centralnego ogrzewania na stadionie, 

 wniosek o pieniądze na założenie monitoringu, 

 wniosek Państwa Sz. na wykup części działki, którą użytkuje Gmina. 

Pani Skarbnik szczegółowo omówiła, wydatkowanie wolnych środków z roku 2020. Powstała 

kwota wynikająca z wolnych środków zostanie przeznaczona na wkład własny do  RFIL - u dla 

gmin po PGR- owskich, to jest kwota 150 618, 69 zł. Łącznie wkład własny w roku 2021 na 

zadanie: Budowa dróg z chodnikiem wynosi 317 326,20 zł. Następnie Pani Skarbnik omówiła 

dalszą część projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu na 2021 rok i 

stanowi on załącznik nr 11 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji łączonej zwrócił się do radnych, o ewentualnie zapytania i uwagi.  

Radni nie wnosili uwag i pozytywnie zaopiniowali projekt w/w uchwały. 

 

Przewodniczący komisji ogłosił przerwę: 1650 

Zakończenie przerwy: 1700 

 

Ad. 6. c.  

Projekt uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostek paliwa w gminie na rok szkolny 

2021/2022. Projekt uchwały odczytała Podinspektor I. Rozmarynowska i zwróciła uwagę 

Radnym, że zmieniła się podstawa prawna uchwały i stosowne poprawki zostały naniesione do 

uchwały. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji łączonej zwrócił się do radnych, o ewentualnie zapytania i uwagi.  

Radni nie wnosili uwag i pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie określenia 

średniej ceny jednostek paliwa w gminie na rok szkolny 2021/2022. 

 

Ad. 7. 

Sprawy bieżące: 

1. Wniosek p. Jakuba Linettego o podział działki nr ewidencyjny 121/7.  
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Radny W. Rochowiak zaproponował żeby działki nie dzielić, ponieważ jest kupiec na 

całą działkę. Jego propozycja spotkała się z pozytywną opinią pozostałych radnych; 

2. Pismo P. Iwony Powałowskiej w sprawie lokalu mieszkalnego usytuowanego w Ruścu. 

Wójt: zgodnie z planem budowlanym – nie ma tam żadnego mieszkania tylko jest 

świetlica wiejska. W związku z tym faktem wypowiedziałam umowę najmu z 

zachowaniem trzymiesięcznego okresu wypowiedzenia; 

3. Przekazanie zaproszeń na Puchar Polski Strongmann w dniu 26.06 2021 r. oraz Piknik 

Rodzinny w Aleksandrowie w dniu 27.06.2021 roku; 

4. Wniosek Radnego P. Leszka Baczyńskiego w sprawie odnowienia wniosku Spółdzielni 

„Strzecha”. 

 Wójt Gminy Wapno odpowiedział, że sprawa cały czas trwa i nie mamy wpływu na 

działania Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu. 

 

Z uwagi na fakt braku kworum wśród członków Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego 

– przewodniczący w/w komisji zwołał powtórne posiedzenie tejże komisji na dzień 28.06.2021 

roku o godzinie 1500. 

 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia przewodniczący komisji dokonał 

zamknięcia łączonego posiedzenia komisji. 

 

Protokołowała: 

Iwona Rozmarynowska 

 

Rozpoczęcie posiedzenia o godz.15:00. 

Zakończenie posiedzenia o godz. 17:30.  

 

               Przewodniczący  

                  Komisji Finansowej i Rozwoju Gospodarczego 

                   /-/ Leszek Baczyński 

 

 


